
 

 

Let op: deze terugkoppeling is nog niet vastgesteld in de Algemene Vergadering, maar al 

wel als concept verspreid onder de deelnemers van de MRA via de MRA-website 

 

1. Opening en mededelingen 
 
Vaststellen van de agenda 
De agenda is zonder wijzigingen vastgesteld. 

Overige mededelingen 
Er zijn geen andere mededelingen gedaan bij aanvang van de vergadering. 

 

Overleg Algemene Vergadering van de Metropoolregio Amsterdam 

Datum  12 december 2023 

Locatie 

Contact 

MRA Directie, Amsterdam Noord 

Remco Rienties, MRA Bureau, 06 - 20002447, r.rienties@metropoolregioamsterdam.nl 

  

 
Aanwezigen Jos Wienen (voorzitter, Haarlem), Hein van der Loo (Almere), Ali Bal (Beverwijk), 

Ankie Broekers-Knol (Bloemendaal), Erik Boog (Diemen),  Lieke Sievers (Edam-

Volendam), Mark Marshall (Gooise Meren),  Marianne Schuurmans-Wijdeven 

(Haarlemmermeer),  Aad Schoorl (Heemskerk), Astrid Nienhuis (Heemstede),  Arno 

Scheepers (Hilversum), Flip de Groot (Laren), Ellen van Selm (Purmerend), Sebastiaan 

Nieuwland (Uitgeest), Pieter Heiliegers (Uithoorn), Bram Diepstraten (Velsen), 

Marian van der Weele (Waterland), Judith Michel- de Jong (Wormerland), Jan 

Hamming (Zaanstad), David Moolenburgh (Zandvoort), Jeroen Olthof (Provincie 

Noord-Holland), Chris Jansen (Provincie Flevoland), Marja Ruigrok (Vervoerregio 

Amsterdam) 

 

Aanwezige leden 

van het Bestuur 

 

 

Ondersteuning 

 

Gasten 

 

Femke Halsema (voorzitter Bestuur), Arthur van Dijk (1e vicevoorzitter Bestuur), Arjen 

Gerritsen (2e vicevoorzitter Bestuur), Reinier van Dantzig (lid Bestuur), Hugo Bellaart 

(lid Bestuur), Marja Ruigrok (lid Bestuur), Jeroen Verwoort (lid Bestuur), Stephanie 

Onclin (lid Bestuur), Dennis Grimbergen (lid Bestuur) 

Emiel Reiding (Directeur MRA), Remco Rienties (secretaris Algemene Vergadering)  

 

Sietse Bakker (Amsterdam 750), Nicky Jansen Schoonhoven (Amsterdam 750) 
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2. Vaststellen terugkoppeling AV 29 september 2023  
Naar aanleiding van de terugkoppeling van de vorige bijeenkomst heeft Ellen van Selm vanuit 

Purmerend  geopperd of het geen goed idee zou zijn om in de toekomst een meer woordelijk 

verslag op te stellen, met herkenbare ingebrachte punten. Voor dit idee is in de Algemene 

Vergadering geen breed draagvlak geconstateerd.  

Naar aanleiding van de terugkoppeling heeft Marja Ruigrok benadrukt dat zij lid is van de 

Algemene Vergadering vanuit haar positie in het DB van de Vervoerregio Amsterdam. 

Daarnaast is zij ook bij de AV aanwezig als lid van het MRA Bestuur: zij heeft dus twee petten 

op. 

| Afspraak 2.1 | - De terugkoppeling van de AV van de bijeenkomst van 29 september 2023 

is vastgesteld 

 

3. Amsterdam 750 
In de bijeenkomst is een presentatie over Amsterdam 750 gegeven door twee 

projectdirecteuren. Femke Halsema heeft als burgemeester van Amsterdam een eerste 

toelichting gegeven. In de presentatie is het idee benadrukt dat Amsterdam 750 niet alleen 

een feest van de stad Amsterdam is, maar een feest voor de hele regio.  De programmalijnen 

over het verleden, de toekomst en verbinding zijn toegelicht, evenals het grote openingsfeest 

en het feest op de ring. Daarnaast zijn een aantal projecten uitgelicht waar de regionale 

component goed in terug kan komen (een project met verhalen/ programmalijnen over het 

verleden, een straatvoetbal toernooi, de toekomst tiendaagse, de groene stelling, enz) en is 

een toelichting gegeven op het programma voor het hele jaar.  

In de Algemene Vergadering is met enthousiasme gereageerd op de presentatie: veel 

deelnemers zien goede mogelijkheden om met initiatieven uit hun gemeente ook aan te 

sluiten bij de festiviteiten. Daarnaast is door de aanwezigen benadrukt dat het belangrijk is 

dat we ambtelijk goed aangehaakt zijn, ook de kleinere gemeenten die maar beperkte 

capaciteit hebben.  

| Afspraak 3.1 | - De organisatie van Amsterdam 750 komt met een makkelijk toegankelijk 

en laagdrempelig aanspreekpunt voor MRA deelnemers 

| Afspraak 3.2 | - De organisatie van Amsterdam 750 stuurt een brief aan alle college’s van 

de MRA deelnemers om het programma en de mogelijkheden tot verbinding nader toe te 

lichten. 
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4. Termijnagenda en overzicht actualiteiten 
De Algemene Vergadering heeft kennis genomen van de Termijnagenda en het overzicht van 

actualiteiten, en geconcludeerd dat deze conform eerder gemaakte afspraken zijn aangepast. 

 

5. Ter kennisname: Jaarplan 2024 
De Algemene Vergadering heeft kennis genomen van het Jaarplan voor 2024. Naar aanleiding 

van het Jaarplan hebben enkele leden aangegeven graag een keer dieper in gesprek te gaan 

over de lobby agenda / strategie van de MRA. Dat helpt om op elkaars vlieghoogte te komen, 

en gebruik te maken van elkaars kracht. 

| Afspraak 5.1 | - In 2024 zal het onderwerp lobby agenda / strategie een keer worden 

geagendeerd voor de Algemene Vergadering. De portefeuillehouder Lobby/PA uit het 

Bestuur zal daartoe met een voorstel komen. 

Ook is in de AV aandacht gevraagd voor de uitvoerbaarheid van plannen. Daar moet in 

Jaarplannen (en ook in de nieuwe MRA Agenda) voldoende aandacht voor zijn. 

 

6. Implementatie Samenwerkingsafspraken 
In de Algemene Vergadering is een toelichting gegeven bij de stand van zaken van de 

implementatie van de Samenwerkingsafspraken. Uit de (ambtelijke) gesprekken die tot 

dusver zijn gevoerd vallen een vijftal aspecten op waarover nog concretere afspraken moeten 

worden gemaakt:  

1. De rolverdeling en het eigenaarschap tussen de platforms en het bestuur is niet altijd 

helder; 

2. De positie van de AV t.o.v. het bestuur, de platforms en de Raadtafel is niet altijd 

duidelijk; 

3. Het draagvlak voor portefeuillehoudersoverleggen is binnen de MRA verschillend; 

4. Nog niet geheel duidelijk of de (afgeleide) kaderdocumenten bijdragen aan het 

goede inhoudelijke gesprek op het juiste moment tussen de raden en Staten en hun 

colleges; 

5. Behoefte aan meer integraal benaderen van de MRA-onderwerpen. 

Op dit moment wordt gewerkt aan verbeteringen op bovenstaande punten, waarvan 

sommigen de komende maanden worden afgerond, en anderen zullen doorlopen na 

afronding van de implementatiefase. Zo wordt nu nog gewerkt aan het verduidelijken van de 
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rol en positie van de verschillende MRA-gremia, ook in relatie tot de Raadtafel. Het 

verbeteren van de informatie voorziening is grotendeels afgerond, en belegd in de reguliere 

communicatie activiteiten van de MRA. Het versterken van de deelregionale samenwerking 

loopt, maar zal ook blijven doorlopen na de implementatiefase. In de samenwerking met 

bedrijfsleven, kennisinstellingen en sociaal maatschappelijke instellingen zijn stappen gezet, 

maar in het licht van de nieuwe MRA Agenda zal dit de komende jaren veel aandacht blijven 

vragen. In het verder professionaliseren van de MRA Directie zijn grote stappen gezet, maar 

ook hier zal de komende tijd continu aandacht voor zijn. 

Naar aanleiding van de afronding van de implementatie van de samenwerkingsafspraken 

staan voor beging 2024 ook gespreksrondes met bestuurders op de planning; 1 op 1 

interviews, maar ook een gesprekstafel. Daarnaast zal ook een enquete worden uitgevoerd 

onder alle raads- en Statenleden. De MRA Raadtafel heeft in een ongevraagd advies 

geadviseerd om ook een enquete onder bestuuders uit te zetten, en dat advies is 

overgenomen door de Algemene Vergadering. 

| Afspraak 6.1 | - Begin 2024 zal ook een enquete worden uitgevoerd onder de bestuuders 

van de MRA deelnemers 

De Algemene Vergadering heeft afgesproken om in de enquete voor raads- en Statenleden 

ook een vraag op te nemen over of de Raadtafel voldoet aan de verwachtingen. 

In de AV is opgeroepen om als leden van de AV (en het Bestuur) in onze eigen 

gemeente/provincie ook echt ambassadeur te zijn van beide enquetes, zowel die voor raads- 

en Statenleden als die voor de bestuurders. Ook om ervoor te zorgen dat raads- en 

Statenleden of bestuurders die nu nog niet zo veel met de MRA te maken hebben, straks wel 

de enquete invullen. 

Enkele leden van de Algemene Vergadering hebben tijdens de vergadering voorbeelden 

gedeeld van hoe in hun gemeeente het gesprek tussen de vertegenwoordiger van de 

Raadtafel, de wethouder, burgemeester en ambtenaar over de MRA samenwerking wordt 

gevoerd. Daarbij is geconcludeerd dat er misschien nog wel meer best practices zijn, en dat 

het (ook in de toekomst) de moeite waard is om die met elkaar te delen.  

| Afspraak 6.2 | - De Algemene Vergadering heeft ingestemd met de voorgestelde 

activiteiten voor Q1 met betrekking tot de implementatie van de Samenwerkingsafspraken. 

Ter vergadering is een casus besproken over welke procedure we in de toekomst gaan 

hanteren om tot een nieuwe voorzitter en vicevoorzitter te komen. Daarbij lagen twee opties 

voor:  
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a) we leggen vast dat een bepaalde burgemeester / wethouder standaard de voorzitter 

is van de AV (bijvoorbeeld: de voorzitter van de AV is standaard de burgemeester 

van Almere. Zoals de voorzitter van het Bestuur standaard de burgemeester van 

Amsterdam is). 

b) De voorzitter van de AV wordt via een transparante procedure gekozen, en is dan 

voor een vaste termijn (bijvoorbeeld 4 jaar) de voorzitter van de AV.  

In het gesprek over deze casus zijn beide opties uitvoerig besproken, en heeft uiteindelijk een 

stemming plaatsgevonden onder de aanwezige leden van de Algemene Vergadering. Daaruit 

bleek dat een nipte meerderheid (10 stemmen voor de eerste optie, 12 stemmen voor de 

tweede optie) is voor de tweede optie, waarbij via een transparantie procedure een 

voorzitter wordt gekozen voor een vaste termijn. Hier over is afgesproken dat in de volgende 

Algemene Vergadering een nieuwe voorzitter en vice-voorzitter zal worden gekozen, dat 

daartoe een overzichtelijke en transparante procedure zal worden opgesteld, en dat alle 

leden van de AV zich kandidaat kunnen stellen voor een van de functies. De burgemeester 

van Almere heeft daarbij aangegeven zich kandidaat te gaan stellen voor de functie van 

voorzitter van de AV. 

| Afspraak 6.3 | - In de volgende reguliere bijeenkomst van de Algemene Vergadering zal 

via een transparantie en overzichtelijke procedure een nieuwe voorzitter en vicevoorzitter 

worden gekozen, waarbij alle leden van de AV zich kandidaat kunnen stellen voor een van 

beide functies. 

De tweede casus die besproken is in de AV ging over standpunt bepaling, en hoe we daar als 

Algemene Vergadering mee om gaan. Het algemene beeld wat uit dit gesprek naar voren 

kwam is dat we als MRA in principe niet moeten willen werken met stemmingen. 

Minderheidsstandpunten doen er toe, en het is aan de meerderheid om die balans met de 

minderheid goed te bewaken. Ook de belangen van partijen die zelf niet rechtstreeks zitting 

hebben in MRA gremia (veelal de kleinere gemeenten) moeten daarbij goed geborgd zijn. 

In de MRA proberen we nu bij vraagstukken veelal tot een consensus te komen. Dat werkt 

vooralsnog vaak goed, maar de vraag is wel hoe je in het geval van onenigheid toch tot een 

richting komen, en voorkomen dat mensen afhaken. Tegelijkertijd leeft ook het gevoel dat in 

geval van onenigheid een stemming weinig op lost. Als we als MRA iets anders besluiten dan 

dat een individuele gemeente of gemeenteraad wil, dan gaat er daar niets mee gebeuren. 

In de AV is geconstateerd dat we in deze bijeenkomst nog niet met een conclusie hoeven te 

komen. Er worden in het kader van de implementatie van de samenwerkingsafspraken nog 

een aantal bestuurlijke interviews gehouden, en er wordt nog een ronde tafel gesprek 



 

 
6 

georganiseerd: daaruit vloeit ook nog input voort voor dit gesprek, en daarna komen we terug 

in de Algemene Vergadering met een voorstel.   

 

7. Rondvraag en sluiting 
Er is geen gebruik gemaakt van de rondvraag. 

 

 


